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 شهردار تنکابن
 از زن سبزی فروش دلجویی کرد

ایرنا| شهردار تنکابن دیروز از زن سبزی فروشی 
کــه ماموران شــهرداری ســبزی هایش را هنگام 
دستفروشــی داخل جوی آب ریخته و از بین برده 

بودند، دلجویی کرد.
فیلم برخورد ماموران شهرداری تنکابن با زن مسن 
سبزی فروش اواخر هفته گذشــته در شبکه های 
اجتماعی پخش و سبب تأثر مخاطبان شده بود. زن 
تنکابنی که در کلیپ پخش شده درحال گریه کردن 
است، علت سبزی فروشی در حاشیه خیابان را تامین 
هزینه های زندگی به خاطر ازکارافتادگی شوهرش 
اعلام کرد و گفت که از این که سبزی هایش را داخل 

جوی آب ریختند و از بین بردند، ناراحت شده است.
 محمــد زرودی، شــهردار تنکابــن دیــروز در 
دفتر کارش در میــان جمعی از اعضای شــورای 
 شــهر با بوســه زدن بر چادر این مادر تنکابنی از او 

دلجویی کرد. 
شــهردار تنکابــن همچنین در این نشســت 
توضیحاتی داد و گفت که مامــور خاطی نیز تذکر 
دریافت کرده اســت. زن ســبزی فروش نیز پس از 
شــنیدن توضیحات شــهردار اعلام کرد که مامور 
خاطی را بخشیده است و از شهردار خواست تا این 
فرد به سر کارش برگردد تا خانواده اش بیش از این 
متضرر نشوند. او که خواســت نامش در خبر آورده 
نشود، درباره چگونگی وقوع این اتفاق گفت: »چند 
سالی بود که سبزی فروشی نمی کردم و نمی دانستم 
که شــهرداری مکانی را برای ســبزی فروش ها در 
نظر گرفته است، به همین دلیل در کنار پیاده روی 
خیابان طالقانی بســاط خود را پهن کرده بودم که 

ماموران شهرداری آمدند و آن اتفاق افتاد.« 

تپه ساسانی گورستان شد
شــهروند| بخشــی از تپــه »شهرســتان«، 
سیستان وبلوچســتان متعلق به دوره اشــکانی و 
ساسانی به دلیل اســتفاده از آن به عنوان گورستان 
توسط روستاییان روســتاهای اطراف شکل اصلی 

خود را از دست داد.
به گزارش پژوهشگاه میراث فرهنگی، سرپرست 
هیأت باستان شناسی این تپه تاریخی با اعلام این 
خبر گفت: فصل نخست مطالعات باستان شناسی 
میدانی تپه »شهرســتان« با هــدف گمانه زنی به 
منظور تعیین عرصه و پیشنهاد حریم، مستندنگاری، 
بررسی روشمند و مطالعات ژئوفیزیک آغاز شد که در 
این بررسی ها متوجه شدیم این تپه تاریخی شکل 

اصلی خود را از دست داده است.
رضا مهرآفرین که دانشیار دانشگاه مازندران است، 
نام هایی مانند تپه »آزادخان« و تپه »باباحاجی« را 
اســامی دیگر این تپه تاریخی که در سمت راست و 
فاصله 80متری رود سیســتان است و به دو بخش 
شمالی و جنوبی تقسیم می شــود، دانست و ادامه 
داد: »درحال حاضر تپه شمالی این محوطه به عنوان 
قبرستانِ روســتاهای اطراف مورد اســتفاده قرار 
می گیرد و با حفر گورهای بی شــمار شکل اصلی 
خود را از دســت داده و مــواد فرهنگی آن که اغلب 
سفال هستند، روی قبور پراکنده شده اند.« به گفته 
این باستان شــناس، تپه جنوبی کــه بخش اصلی 
محوطه را تشکیل می دهد، برج و باروهای خشتی 
قطوری دارد که با گذشــت زمان به صورت توده ای 
فشــرده و انبوه درآمده اند و در سطح این بخش به 
میزان زیادی ســفال آجری و نارنجی پراکنده شده 
است. سرپرســت هیأت باستان شناسی با اشاره به 
مقایسه گونه شناختی که پیش از این روی تعدادی 
از نمونه های سفالین این محوطه انجام شده است، 
قدمت تپه شهرســتان را به دوره های اشــکانی و 
ساسانی مربوط دانست و گفت: »در منابع تاریخی 
از شهری در سیستان یاد شــده که نام آن در دوره 
ساسانی »رام شهرستان« بوده است. براساس اسناد 
تاریخی و شواهد باستان شناختی به نظر می رسد که 

تپه شهرستان، همان شهر باشد.«

با تصویب اعضای شورای شهر تهران

 قیمت بلیت متروی تهران-کرج 
۱۰۰۰ تومان شد

 ایسنا| اعضای شــورای شــهر تهــران قیمت
 1000 تومــان را برای بلیت مترو تهــران – کرج 

تصویب کردند.
اعضای شــورای شــهر تهران دیروز در دستور 
جلسه دوم موضوع رســیدگی به اعتراض فرماندار 
درخصوص قیمت بلیت 1500تومانی مترو حومه 

تهران را روی میز بررسی قرار دادند.
اعضای شــورای شــهر در روزهای پایانی سال 
گذشته تصویب کردند که قیمت بلیت متروی حومه 
1500 تومان شود که با اعتراض فرمانداری بار دیگر 
این موضوع برای بررســی به شورای شهر برگشت 
داده شــد که نهایتا با رأی اکثریت آرا قیمت بلیت 
متروی تهران - کــرج نیز به مانند بلیت مترو درون 

شهری 1000تومان تعیین شد.

 جشنواره ادبی-هنری اهدای عضو
 با عنوان»شفا«

شهروند|  واحد فراهم آوری اعضا و نسوج پیوندی 
دانشگاه علوم پزشکی شــهید بهشتی بیمارستان 
مسیح دانشوری، از هنرمندان علاقه مند دعوت کرده 
است که با شرکت در جشنواره ادبی- هنری اهدای 
عضو با عنوان»شفا« روح خود را با اهدای عضو گره 
بزنند. علاقه مندان می توانند بــرای دنبال کردن و 
اطلاعات از شرایط جشــنواره تنها به سایت اهدا و 
کانال اختصاصی جشــنواره به این آدرس مراجعه 
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گزارش »شهروند« از جلسه بررسی استعفای محمدعلی نجفی در شورای شهر تهران و گفت وگو با تهرانی ها در این باره

 شهر بی شهردار نمی خواهیم
 شورای شهر تهران با ۱۶ رأی مخالف و ۴ رأی موافق، استعفای شهردار را رد و شهرداری تهران شایعه ادامه کار نجفی را تکذیب کرد

 نجفی: البته افرادی که از روز اول پیش بینی پیغمبرگونه ای برای استیضاح و رفتن من داشتند، خیلی از این رفتن ابراز خوشحالی نکنند
محمد باقــرزاده- شــهروند|  اصــرار و 
خواهش های شــهردار تهران برای موافقت شورا 
با اســتعفایش بی نتیجه ماند و او باید همچنان به 
مسئولیت خود در مدیریت شهر تهران ادامه دهد. 
روز شلوغ و پرحاشــیه پارلمان شهری پایتخت در 
خیابان بهشت، هیچ نشــانی از جلسات مشابه در 
تاریخ شــورا نداشــت و خلاف عملکرد شهرداران 
پیشین که برای بقای منصب خود اصرار می کردند، 
این بار نجفی با منشی متفاوت پا به جلسه گذاشت 
هر چند که درنهایت تنها ۴نفر او را همراهی کردند 
و 1۶ نفر دیگر در برگــه رأی خود کلمه »مخالف« 
را درباره این استعفا نوشــتند. موضوعی که از ۲۳ 
اسفند پارسال و رسمی شدن استعفای شهردار ۶۶ 
ساله تهران آغاز شد حالا یک مرحله جلوتر رفته؛ هر 
چند که بلاتکلیفی مدیریت تهران همچنان ادامه 

خواهد داشت. 
 متن و حاشیه یک استعفا

 در جلسه بررسی استعفا چه گذشت؟
نخستین جلسه علنی و رســمی شورای پنجم 
تهران در  ســال ۹۷، احتمالا یکی از پرحاشیه ترین 
و مهمترین جلسات  سال هم خواهد بود؛ دیروز و در 
حالی که قرار بود این جلسه ساعت ۹ صبح آغاز شود، 
با دقایقی تأخیر و با حضور کم سابقه خبرنگاران آغاز 
شد. کمتر از نیم ساعت بعد »محمدعلی نجفی« به 
همراه معاونانش وارد شورا شد و بدون گفت و گو با 

خبرنگاران حاضر به سرعت در 
ردیف اول صحن شورا نشست. 
پس از سخنان ابتدایی »محسن 
 هاشمی« رئیس شورای شهر، 
نوبت به مهمترین دستور جلسه 
روز یعنی بررســی اســتعفای 
شــهردار تهران رسید تا نجفی 
در جایگاه قــرار بگیرد و پس از 
توضیحاتی درباره دوران کاری 
خود، متن استعفا را قرائت کند. 
پایتخت  شهردار  شانزدهمین 
پس از انقلاب کــه پیش از این 

وعده داده بود سخنان تازه ای برای این جلسه علنی 
دارد، ابتدا گزارشــی از عملکرد دوران هفت ماهه 
مسئولیت خود ارایه کرد و درنهایت هم از بیماری 
تازه خود به عنوان دلیل اصلی استعفا یاد کرد. بخش 
اول سخنان دیروز نجفی با این جمله که »کارنامه 
این مدت ما قابل دفاع است و قابل مقایسه با هیچ 
دوره ای نیســت« به پایان رســید تا نوبت به اعلام 

دلایل استعفا برسد. 
»از هر کرانه تیر جفا کردند روانه«

»تیتــر یک رســانه ملی ســفره هفت ســین 
1۴ میلیون تومانی شورا بود؛ در حالی که این اتفاق 
رخ نداده بــود و این در حالی اســت که به بدهی 
5۲ هزار میلیارد تومانی پرداخته نشده است. منشأ 
این بدهی ها نیز جای سوال است و در این میان مرا 
بیشتر مورد عنایت قرار می دادند و »از هر کرانه تیر 

جفا کردند روانه« که نهایتا یکی به هدف خورد.«
بخش دوم سخنان نجفی که با اصرار و خواهش 
از اعضای شــورا مبنی بر موافقت با استعفا همراه 
بود، به بیــان دلیل اصلــی ایــن کناره گیری از 
مســئولیت اختصاص داشت. شــهردار تهران در 
این باره از بیماری تازه اش سخن گفت: »مسأله ای 
که موجب طرح این استعفا شد، خارج از اداره من 
و مبتنی بر تقدیر الهی بود؛ به شــکلی که یک ماه 
قبل بر اساس اعلام پزشکان من مبتلا به بیماری 
شــدم که هم مرحله درمان آن سخت است و هم 
پــس از آن دوره ای طویل و طولانــی را به همراه 
 دارد. لذا اســتعفای خود را به شورای شهر تهران

 ارایه کردم.«
 او در ادامه و در سخنان کنایه آمیزی نسبت به 
منتقدان خود گفت: »البتــه افرادی که از روز اول 
پیش بینی پیغمبرگونه ای برای استیضاح و رفتن 
من داشــتند، خیلی از این رفتن ابراز خوشحالی 
نکنند؛ چرا کــه در آن زمــان این افــراد عنوان 
می کردند که نجفی مریض اســت و نمی تواند در 
این مســئولیت بماند. در حالی  کــه در آن زمان 
مریض نبودم و اصلا بیماری قلب من مطرح نبود 
و بیماری که امــروز به خاطر آن اســتعفا داده ام 
مسأله ای اســت که ظرف یک ماه گذشته عارض 
شده و من از آن مطلع شــده ام.« نجفی این را هم 
گفت که قرار اســت از اول اردیبهشت برای شروع 

درمان در بیمارستان بستری شود. 
نجفی در ادامه از فعالیت هایش در شــهرداری 
تهران گفت: »بعضــی فعالیت ها هم مانند دانه ای 
زیر خاک اســت که هنوز به برگ و ساقه نرسیده 
اســت؛ مثلا تلاش برای هوشــمند کردن شهر 
تهران. مسلما من و همکاران سختی های راه را از 
قبل پیش بینی کرده بودیم. کسانی که پیشگویی 
کردند خیلی خوشــحال نباشــند، این بیماری 
جدیدی اســت که یک ماه گذشــته عارض شده 
است. مدیران برجسته ای وجود دارند که می توانند 
این مســئولیت را مانند من یا بهتــر از من انجام 
دهند. در بین معاونان فعلی افرادی شایسته برای 
شــهرداری وجود دارند. ما تلاش کردیم این بدن 

نحیف و خم شده را راست کنیم.« 
شــهردار تهران اگرچه نامی از منتقدان خود به 
زبان نیاورد، اما به نظر می آید مخاطب این بخش 
از سخنان او »مهدی چمران« رئیس سابق شورای 
شهر باشــد که یک روز پیش از مطرح شدن این 
استعفا گفته بود که »شنیده بودم که نجفی برای ۶ 

ماه آمده اما باور نمی کردم.« 

حفظ مسئولیت با این بیماری خیانت است
شــهردار کنونی تهران کــه پیش از ایــن دو بار 
استعفا از مســئولیت را در کارنامه کاری خود دارد، 
برای قانع کردن اعضای شورا نهایت تلاش خود را به 
کار بســت و در ادامه تلویحا ادامه مسئولیت خود را 
خیانت به رأی مردم دانست. او در توضیح این موضوع 
گفت: »بی تردید درمان من برای این بیماری بخش 
عمده ای از انرژی من را می گیرد و برای رتق و فتق امور 
شهرداری انرژی باقی نمی گذارد. 
لذا از اعضای شــورا درخواست 
می کنم که اجازه دهند این بار را 
بر دوش بــرادر یا خواهر دیگری 
بگذارند. حفظ این مســئولیت 
با این بیماری خیانتی اســت بر 
امانتی که مردم به شورا سپرده اند 
و آنها نیز بخش اعظمی از آن را 
بر دوش من گذاشته اند.« نجفی 
با این توضیح از نمایندگان مردم 
در پارلمان شــهری درخواست 
کرد که با اســتعفای او موافقت 
کنند و دلیل اصلی را هم همین بیماری تازه دانست: 
»موضوع استعفای من را به مسائل سیاسی و محیطی 
و اطــراف آن ارتباط ندهنــد. اصلی ترین علت این 
استعفا همین بیماری اســت که قابل جمع کردن 
نیست. البته عوامل مشدد همیشــه وجود دارد، لذا 
پیشنهادها و توصیه هایی که در این مدت مبنی بر 
تعیین قائم مقام یا اخذ مرخصی به من شده است برای 
من قابل قبول نیست.« خواهش های نجفی در ادامه 
سخنانش باز هم تکرار شد: »به من از دو جهت لطمه 
وارد می شود. از یک سو به دلیل سیر درمان بیماری، 
قطعا به مدیریت شهری نمی توانم به درستی بپردازم 
و درنهایت کارنامه ضعیفی از من به جای می گذارد 
و از سوی دیگر، ســیر معالجه من هم با لطمه هایی 
مواجه می شود. خواهش می کنم من را در جایی قرار 
ندهید که در معذوریت میان تصمیم اعضای شورا و 
واقعیت قرار بگیرم.« او در ادامه از لزوم بستری شدن 
در اردیبهشت امسال برای معالجه درمان خود سخن 
گفت. نجفی در پایان وقت خود، متن استعفایش را 
که ۲۳ اسفند پارسال تقدیم شورا کرده بود، قرائت 
کرد؛ متنی که نکته  ای بیشتر از سخنانش نداشت و 

همان موارد و دلایل را بیان می کرد. 
 نطق لشکری از مخالفان در مقابل

 دو موافق استعفا
پس از ســخنان نجفی و با تصمیم رئیس شورا، 
زمان ســخنرانی موافقان و مخالفان این اســتعفا 

رسید، اما در نخســتین مرحله، ۷ نفر برای اعلام 
دلایل مخالفت با اســتعفا نام نویسی کردند و تنها 
یک نفر خواســتار بیــان دلایل موافقــت با رفتن 
شهردار شد. »ناهید خداکرمی« به عنوان نخستین 
سخنران مخالف این اســتعفا، با تأکید بر عملکرد 
قابل  قبول نجفی در هفت ماهه گذشته، از شهردار 
تهران خواســت که در کنار رونــد درمان خود، به 
کار شــهرداری ادامه دهد. پس از خداکرمی، نوبت 

به یک موافق رســید که او هم 
ابتدا بــه ســتایش از عملکرد 
شهردار پرداخت. »محمدجواد 
حق شــناس« دربــاره دلیــل 
موافقت خــود با این اســتعفا 
گفــت: »نجفــی با ســابقه و 
صداقتی کــه دارد باید تصمیم 
او را بپذیریــم و نجفــی با این 
تصمیم قطعا هم خدا را در نظر 
داشته هم شورا را و هم مردم را. 
ما باید بدانیم که نجفی به تمام 
این مســائل نگاه کرده و به این 

تصمیم سخت رسیده است. بنده از تصمیم نجفی 
دلخور و گلایه مند هســتم. ما نباید تعهدمان را به 
مردم فراموش کنیم. ۳0 میلیون رأی پشت ۲1نفر 
عضو شورای شهر تهران است و ما نمی توانیم شهر را 
بدون مدیر رها کنیم.« سخنان اعضای شورای شهر 
در حمایت از ادامه فعالیت شهردار کنونی تهران باز 
هم ادامه پیدا کرد؛ »احمد مسجدجامعی«، »زهرا 
صدراعظم نوری« و »مرتضی الویری« این روند را 
ادامه دادند تا نوبت به ســخنان پر از شور و هیجان 
»حسن رسولی« برســد. این عضو شورای شهر در 
ســخنان خود اعلام کرد که نمی تواند دلیل اصلی 
این اســتعفا را بیماری بداند و از فشارها به نجفی 
سخن گفت: »ای کاش نجفی به جای پیگیری سند 
تحویل و تحول و اســتعفا می گفت که سرنوشت 
1۲ گزارشی که به دســتگاه قضائی داده، چه شد؟ 
در نیمه های  سال ۹۶ سخنگوی قوه قضائیه رسما 
اعلام کرد که مدیر دوم شــهر در دوره قبل به جرم 
مسائل مالی در بازداشت اســت و هنوز نمی دانیم 
سرنوشت آن چه شده است.« سخنان طولانی اعضا، 
رئیس شورا را وادار کرد که زمان این جلسه علنی را 

افزایش دهد تا درنهایت نوبت به رأی گیری برسد.
موافقان استعفا چه کسانی بودند؟

بخش رأی گیری نخســتین جلسه رسمی شورا 
در  سال جدید، مانند دیگر لحظات جلسه دیروز، باز 
هم با بحث و حاشیه همراه بود. رئیس شورا معتقد 

بود که حتی اگر یک نفر علاقــه ای به علنی کردن 
رأی خود نداشته باشــد، باید حق آن فرد لحاظ و 
رأی گیری روی برگه انجام شود، اما تعداد زیادی از 
شورانشینان چنین نظری نداشتند. مخالفان معتقد 
بودند که با توجه به شعار این شورا یعنی شفافیت، 
بهتر است که رأی گیری هم شفاف برگزار شود و کار 
به بندهای قانونی هم رسید که در نهایت با اعمال 
نظر رئیس شورا، برگه های رأی میان اعضا تقسیم 
شد ولی این پایان ماجرا نبود. تعداد زیادی از اعضای 
شورا برگه رأی خود را مقابل دوربین عکاسان قرار 
دادند تا از پایبندی خود به شعار شفافیت بگویند. 
درنهایت برگه  های رأی جمع آوری شد و از ۲0 فرد 
حاضر در جلسه، 1۶ نفر با استعفای شهردار مخالفت 
کردند و ســخنان نجفی تنها چهار نفر را قانع کرد 
تا در برگه رأی خود کلمه »موافق« را بنویســند؛ 
اگرچه این رأی گیری به صورت مخفی انجام شد، 
اما نمایش رأی اعضا به عکاسان خبری از موافقت 
حق شــناس، علیخانی، فخاری و حبیب زاده با این 

استعفا حکایت داشت. 
تکلیف شهر چه خواهد شد؟ 

بلافاصله پس از اعلام نظر شورا و مخالفت قاطع 
اعضا با استعفای نجفی، بحث شهرداری تهران وارد 
مرحله تازه ای شد و واکنش نجفی به این تصمیم، 
زمینه بحث و گمانه زنی را فراهم کرد. نخســتین 
واکنش از طرف هاشمی بود که در جمع خبرنگاران 
و در پاســخ به این پرسش که 
»اگر نجفی ردشــدن استعفا را 
قبول نکند، چه خواهد شــد؟« 
گفــت: »نمی توانیــم در مورد 
احتمالات صحبــت کنیم. در 
متن اســتعفای ایشان موضوع 
بیماری گویا بود لذا اعضا تأکید 
کردند شهردار مراحل درمانی 
خود را طی کند.« رئیس شورا 
با بیان این که ایــن تصمیم تا 
ساعتی دیگر به شــهردار ابلاغ 
خواهد شد، گفت: »رأی امروز 
نشان دهنده حمایت حداکثری از شهرداری بود و 
تعیین سرپرست هم از فرضیات است و باید منتظر 
تصمیم شهردار باشیم.« انتظار برای تصمیم شهردار 
زیاد طول نکشید و ساعتی بعد رسانه های رسمی 
خبری را در این زمینه منتشــر کردند و به نقل از 
نجفی نوشتند: »با توجه به رأی قاطعی که اعضای 
شــورا در حمایت و رأی ای که برای ادامه فعالیت 
دادند، تا جایی که در توانم هســت این مسئولیت 
را ادامه خواهم داد.« این خبر اما بلافاصله از طرف 
مرکز ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری تهران 
تکذیب شد تا شــائبه ادامه تلاش های نجفی برای 
استعفا، جدی تر شــود. در این بین اخباری به نقل 
از منابع نزدیک به نجفی و مبنی بر این که شهردار 
تهران دیگــر در دفتر کار خود حاضر نمی شــود، 
منتشر شد که البته هیچ کدام از این اخبار تا لحظه 
تنظیم این گزارش، از طرف شهردار یا روابط عمومی 

شهرداری تهران تأیید نشد. 
 نجفیِ کم انگیزه می تواند تهران را

 اداره کند؟ 
نتیجه جلســه دیروز و اصرار نجفی بر موافقت 
اعضای شورا با اســتعفا، اگرچه عملا اتفاق نیفتاد 
و براساس تصمیم شــورا، شهردار باید به کار خود 
ادامه دهد، این پرســش را مطرح می کند که آیا 
نجفی همچنان با انگیزه به کار خود ادامه خواهد 
داد؟ »زهرا نژادبهرام« که یکی از مخالفان استعفا 
بود در این باره به »شهروند« می گوید: »آینده شهر 
ســر جای خودش خواهد بود. آقای نجفی مریض 
شده است اما ممکن است این رأی قاطع دوستان 
ما، بتواند به او کمک کند تا با امید بیشتری به کار 
خود ادامه دهد.« نژادبهرام معتقد است که نجفی 
در جلســه دیروز شــورا، مدام از برنامه های خود 
ســخن می گفت و این نشــانه ای از امید و انگیزه 
شــهردار برای ادامه کار است: »ایشان اصلا ناامید 
نبــود و دیدگاه ها و برنامه های خــود را می گفت. 
درواقع این جلســه، صحنه کاملــی از دفاعیات 
شــهردار از عملکرد خود و اعلام برنامه های آینده 
او بــود.«  نژادبهرام درباره لحن اعضای شــورای 
شــهر که با خواهش از نجفی می خواستند به کار 
خود ادامه دهد هــم می گوید: »آقای نجفی بیمار 
اســت و معمولا از افراد مریض، خواهش می شود. 
این طور نیست که بگویم گزینه جایگزین در کشور 
و در بین اصلاح طلبان وجود نــدارد.« این نظر، از 
زبان دیگر اعضای شــورا هم بیان می شود و آنها 
معتقدند که شهردار در ادامه باانگیزه کافی به کار 
خود ادامه خواهد داد. »زهــرا صدراعظم نوری« 
هم در این باره به »شــهروند« می گوید: »نگویید 
آقای نجفی کم انگیزه است، بگویید او دغدغه دارد 
و اتفاقا فردی متعهد و مصمم اســت. چون تعهد 
دارد و نمی خواهد در کار خللی ایجاد شود، استعفا 
داد و این اســتعفا از سر بی مســئولیتی نیست. او 
متعهدانه کار می کند.« صدراعظم نوری در پاسخ 
به این پرســش که آیا ادامه کار نجفــی در کنار 
بیماری به مدیریت شهر آســیب وارد نمی کند؟ 
هم می گوید: »به نظر من کار قایل به فرد نیســت 
و قایل به سیستم است. همین طور که از اسفند و 
پس از استعفای شهردار، کار نخوابید و حتی بهتر 
پیش گرفته شد در ادامه درمان هم کار توسط تیم 
ایشان دنبال خواهد شد. ان شاءالله مشکلی پیش 
نخواهد آمد و باید دعا کنیم که آقای نجفی هرچه 

زودتر سلامتی خود را بازیابد.« 

روي خط خبرخبر

رئیس اورژانس اجتماعی خبر داد:

 خشونت های خانگی، ۷ درصد
 از پذیرش های اورژانس اجتماعی

ایسنا| رئیس اورژانس اجتماعی می گوید در 
نیمه  نخست  سال گذشته، ۴۶ هزار و ۶۷۴ نفر از 
خدمات اورژانس اجتماعی اســتفاده کرده اند و 
موارد مربوط به خشــونت های خانوادگی حدود 
۷ درصد از کل پذیرش های اورژانس  اجتماعی را 

شامل می شود. 
رضا جعفری با اشــاره به عملکــرد اورژانس 
اجتماعی در  ســال ۹5 و نیمه نخست  سال ۹۶ 
گفت: »آمارها نشان می دهد در  سال ۹5، 8۶۴ هزار 
و ۶0۲ نفر و در نیمه  نخست  سال ۹۶ نیز ۴۶ هزار و 
۶۷۴ نفر از طریق مراکــز اورژانس اجتماعی در 
کشور شناسایی و از خدمات آن بهره مند شده اند.« 
به گفتــه او، آمارها گویای آن اســت که موارد 
مربوط به خشونت های خانوادگی حدود ۷ درصد 
از کل پذیرش های اورژانس های اجتماعی کشور 

را شامل می شود.
رئیس اورژانس اجتماعی با بیان این که در  سال 
۹5، 5 هزار و ۴۷۲نفر و در نیمه  نخست  سال ۹۶ 
نیز حــدود ۳ هزار و ۷۷۹ مــورد از ماموریت های 
اورژانس اجتماعی مربوط به اقدام به خودکشــی 
بوده اســت، گفت: »بخش عمده ای از مداخلات 
تخصصی انجام شده از سوی اورژانس اجتماعی 
منتج به انصراف از اقدام به خودکشی شده است.« 

جعفری با بیان این که اورژانس اجتماعی با هدف 
مداخله زودهنگام، فوری و تخصصی در مواردی 
چون کودک آزاری، همســر آزاری، معلول آزاری، 
سالمندآزاری، خودکشی، فرار از منزل، تنش های 
خانوادگی، شناسایی آســیب های اجتماعی و... 
وارد عمل شده  اســت، گفت: »جایگزین کردن 
مداخلات روانی و اجتماعــی به جای مداخلات 
قضائــی و انتظامی، یکی از برنامه های ســازمان 

بهزیستی در اورژانس اجتماعی است.« 
او ادامه داد: »برنامه اورژانس اجتماعی متشکل 
از واحدهایی نظیر مرکــز مداخله در بحران های 
فردی، خانوادگی، اجتماعی، پایگاه های خدمات 
اجتماعی، خط تلفن 1۲۳ و تیم های خدمات سیار 

اجتماعی است.« 

مؤسسه ژئوفیزیک دانشگاه تهران اعلام کرد: 

 ایران در  سال ۹۶
 بیش از ۱۸ هزار بار لرزید

ایلنا| شبکه های لرزه نگاری مرکز لرزه نگاری 
کشوری وابسته به موسســه ژئوفیزیک دانشگاه 
تهران در  ســال 1۳۹۶ بیش از 18 هزار زمین لرزه 
را ثبت کردند که نسبت به  سال گذشته افزایش 
بیش از ۶0 درصدی نســبت به متوسط سالیانه 
داشته است که اســتان های کرمانشاه و کرمان 

بیشترین سهم را در این افزایش داشته اند.
به  گزارش موسسه ژئوفیزیک دانشگاه تهران، 
این زمین لرزه ها در نواحی مختلف ایران و نواحی 
مرزی رخ  داده و توسط شبکه های لرزه نگاری ثبت 
و تعیین محل شــده اند. علاوه بر افزایش رخداد 
زمین لرزه های متوسط و بزرگ که پس لرزه های 
فراوانی به همراه داشــتند، افزایش ایستگاه های 
لرزه نگاری در ســال های اخیر نیــز باعث ثبت 
زمین لرزه های کوچک تر و به تبع آن، افزایش آمار 

زمین لرزه های ثبت شده، بوده است.
در  ســال 1۳۹۶ تعــداد ۳۲۳ زمین لــرزه با 
بــزرگای بیش از ۴.0 در داخل کشــور توســط 
مرکز لرزه نگاری کشــوری به ثبت رسیده است 
که بزرگتریــن آنها تاریــخ ۲1/ 08/ ۹۶ با بزرگی 
۷/۳ حوالی ازگله- ســرپل ذهاب واقع در استان 
کرمانشــاه رخ داده و باعث خسارت های جانی و 

مالی در کرمانشاه شد.
از لحاظ آماری، 100 زمین لرزه دارای بزرگای 
کوچک تر از یک، تعداد ۶ هــزار و ۹۷۳ زمین لرزه 
دارای بــزرگای بین 1 و ۲، تعداد 8 هــزار و 8۷۶ 
زمین لرزه دارای بزرگای بین ۲ و ۳، تعداد ۲ هزار 
و 8۹ زمین لرزه دارای بــزرگای بین ۳و۴ و تعداد 
۲8۶ زمین لرزه دارای بــزرگای بین ۴ و 5، تعداد 
۳۲ زمین لرزه دارای بــزرگای بین 5 و ۶، تعداد ۴ 
زمین لرزه دارای بزرگای بین ۶ و ۷ و یک زمین لرزه 

نیز با بزرگای ۷/۳ بوده است.

با تفاهم سازمان بوستان ها و فضای سبز 
شهرداری تهران

پارک طالقانی واگذار شد
ایسنا| با تفاهم سازمان بوستان ها و فضای سبز 
شهرداری تهران، منطقه فرهنگی - گردشگری 
عباس آباد و شــهرداری منطقــه ۳، بهره برداری 
 از پارک طالقانی به مجموعــه اراضی عباس آباد 

واگذار شد.
در هفته پایانی  سال گذشته بهره برداری از پارک 
طالقانی که در ضلع شرقی پل طبیعت واقع شده 
و به علت قرارگیری در ارتفاع، چشم انداز زیبایی 

دارد، به اراضی عباس آباد واگذار شد.
بوستان طالقانی واقع بر تپه های عباس آباد در  
سال 1۳5۷ تأسیس شده و وسعت این پارک در 

حدود ۳۳ هکتار است.
پس از ایــن واگذاری، علــی محمد مختاری 
مدیرعامل سازمان بوستان ها و فضای سبز شهر 
تهران، عبدلی مدیرعامل سازمان پسماند و یزدانی 
معاون خدمات شهری شــهرداری تهران ضمن 
بازدید از پارک طالقانی و ســایر منطقه فرهنگی 
گردشــگری عباس آباد در جریــان موضوعات 
و مســائل این بوســتان قرار گرفتند و به منظور 
خدمات رســانی بهتر به شــهروندان مقرر شد 
مشکلات این بوســتان با همکاری و مساعدت 

نهادهای ذیربط مرتفع شود.
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واکنش مردم به رفتن یا ماندن شهردار
اگرچه خبر داغ رسانه ها در چند روز گذشته و احتمالا روزهای آینده، به استعفای شهردار و آینده 
مدیریت پایتخت مربوط است، اما شــهروندان واکنش های متفاوتی نسبت به این خبر دارند؛ 
گروهی معتقدند که شهر نباید بی شهردار بماند و اصرار به ماندن نجفیِ بیمار نادرست است، بعضی 
شهروندان اما تفاوتی میان گزینه ها قایل نیســتند و در این بین تعداد زیادی از پاسخگویان به 

»شهروند« نمی دانند که شهردار کیست و آینده این وضع برای آنها محلی از ارزش ندارد. 
»داوود چگینی« پیش از این آشپز در آموزش و پرورش بوده و حالا  ۶ماهی است که به امید شغلی 
بهتر، ساکن تهران شده است. او نجفی را می شناسد و درباره عملکردش هم می گوید: »از دوره 
انتخابات نجفی شهردار شده. من خودم آموزش و پرورشی هستم و می دانم که ایشان شخصیتی 
برجسته، باخانواده و باشخصیت اســت. تا جایی که اطلاعات من می گوید عملکرد خوبی هم 
داشته، البته از دوران شهرداری اطلاعی ندارم و براساس سابقه اش در آموزش و پرورش می گویم.« 
او می گوید که درجریان استعفا نیســت و وقتی دلایل استعفا و واکنش اعضا شورا را می شنود، 
می گوید: »اگر همچین مریضی و ناراحتی داشته باشد، دیگر توان ماندن ندارد. به نظر من باید 
موافقت کنند که برود. اصلا نجفی نباشد و من، باید دوره درمان را بروم. شهرداربودن انرژی و توان 
می خواهد که بتواند کار انجام دهد.« او درباره پیشنهادش برای گزینه جایگزین هم می گوید: »من 
نظرم مشخص اســت و آقای احمدی نژاد باید جایگزین شود که نمی شود. بی نهایت از او راضی 
هستم. به حزبی بودن کار ندارم و براساس شــناخت خودم می گویم. آن زمان من عضو شورای 
شهر کمیجان در اســتان مرکزی بودم و از نزدیک ایشــان را ملاقات کردم.  سال 8۲ به شهر ما 
آمد، با بالگرد آمد و ترکی صحبت می کرد. از بابت خان و خان بازی شکایت هایی داشتم که ریشه 

خان بازی را از بین برد.« 
»احمد« فروشنده ای حدودا 50 ساله است که می گوید اخبار شهری را دنبال می کند و برایش 
مهم است: »شهردار قبلی که قالیباف بود و الان شده نجفی. نجفی هم مثل این که استعفا داده، 
درسته؟« او می گوید این که چه فردی شهردار باشــد، مهم است و درباره استعفا هم می گوید: 
»نجفی دو سه ماه بیشتر نمانده. شاید پست جدیدی به او پیشنهاد شده یا این که کارش سخت 
است و خودش دوست ندارد؛ این خصوصی است، ولی می دانم که استعفایش را نوشته. نمی دانم 

چه کسی هم جایگزین می شود.« 
»آریا«ی 10ساله هم به سوالات مشابهی پاسخ می دهد. او نام شهردار را نمی داند، درباره استعفا 
چیزی نشنیده و معتقد است که تهران وضع خوبی دارد؛ پارک، کتابخانه و شهربازی به اندازه کافی 
دارد، اما یک انتقاد هم دارد: »تهران امنیت دارد، ولی خیابان ها در شب تاریک است. پیاده روها 

بیشتر تاریک است و این ترسناکه. اگر من شهردار بودم، این مشکل را حل می کردم.«

»زهرا نژادبهرام«، عضو شورا 
در گفت وگو با »شهروند«:

 آینده شهر سر جای خودش 
خواهد بود. آقای نجفی  

مریض شده است اما ممکن 
است این رأی قاطع دوستان 
ما، بتواند او را کمک کند که با 

 امید بیشتری به کار خود 
ادامه دهد

زهرا صدراعظم نوری، عضو شورا 
در گفت وگو با »شهروند«: کار 
شهرداری قائل به فرد نیست و 

قائل به سیستم است. همین طور 
که از اسفند و پس از استعفای 

شهردار، کار نخوابید و حتی بهتر 
پیش گرفته شد در ادامه درمان 
هم کار توسط تیم ایشان دنبال 
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